
 

 

 

Medlem af Folketinget Peter Kofod (DF) har den 18. februar 2025 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 692 til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 692: 

”Er ministeren enig i, at det er den helt særlige EU-bestemte udbudsform for 

offentlige anlægsprojekter, der er skyld i de årevis lange forsinkelser på landets 

supersygehuse, snarere end det er regionernes skyld? ” 

 

Svar: 

Forsinkelserne på sygehusbyggerierne kan tilskrives en række forskellige faktorer. 

Regionerne har over for ministeriet ikke anført, at udbudsreglerne skulle være årsag 

til forsinkelserne. Det er heller ikke vurderingen i den evaluering af rammevilkår for 

kvalitetsfondsprojekterne, som er oversendt til Sundhedsudvalget d. 2. juli 2024. 

Det konkluderes således i evalueringens afsnit 6.5.3, at ”der generelt ikke har 

manglet passende udbuds- og samarbejdsformer, eller at de allerede eksisterende 

har været en hæmsko for at gennemføre kvalitetsfondsprojekterne med succes.” 

 

Afslutningsvist kan jeg desuden henvise til erhvervsministeren, såfremt der er ønske 

om en uddybning af udbudsreglerne. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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